
Protokoll för HDR möte tisdagen den 23 februari 2005, 9.30-12.05 
 
Närvarande: Henrik Berg (Arkeologi & antik historia, Centrum för Genusvetenskap), 
Mats Hemström (Historiska), Annika Berg (Idé- och lärdom), Stina Bäcktröm (Filosofi), 
Carina Johansson (Nordiska språk), Kirsi Höglund (Moderna språk), Per Löwdin (DO), 
Marousia Korolczyk (Moderna språk), Lotta Mejsholm (Arkeologi), Linn Areskoug 
(Littvet), Ilona Hanke (Littvet), Ann Blückert (Nordiska språk), Jesper Ducander (ABM), 
Daniel Löwenborg (Arkeologi) 
 
 
Anmäld frånvaro: Jessica Sjöholm (Konstvet.), Georg Stenborg (Ling.-fil.) 
 
 

1. Mötet öppnades 
2. Carina Johansson valdes till rösträknare tillika justeringsperson. 
3. Kallelsen godkändes 
4. En punkt anmäldes under övriga frågor: Marousia Korolczyk anmälde punkt 

angående docentriktlinjegruppen på Språk-fak. Dagordningen godkändes. 
5. Föregående protokoll godkändes 
6. Meddelanden 
a) Ledningsgruppen: Biblioteksnämnd A har anmält intresse av att träffa HDR för 

respons på skrivelsen angående Karin Boye. Representanter från HDR kommer 
att infinna sig för detta. Inflyttningsfesten i Engelska parken blev lyckad och 
uppskattad av doktorander och dekaner. Totalt kom ung. 50 personer. 
Sociologerna och teologerna debiteras för sig. Påminnelse om att PING-PONG är 
användbart för diskussioner över nätet om olika frågor som angår HDR. En 
manual är på väg att utarbetas och kommer så småningom till HDRlistans 
medlemmar. Stadgarna för HDR finns på PING-PONG och skulle behöva 
uppdateras. En skrivelse tillsammans med sociologernas doktorandförening 
(representant är Linn Egeberg Holmgren) har skickats till prefektrådet angående 
en gemensam informationssida om seminarier vid de olika institutionerna i 
Engelska parken och som är öppna för alla. Mötesdatum för nästa HDRmöte 
bestämdes till den 5 april (f m) och årsmötets datum bestämdes till den 25 maj (f 
m). Kassören meddelade att ekonomin är god. 

b) Arkeologi och antik historia: Previautredningen är genomförd och efterarbete är 
igång. En hel del omorganiseringar kommer att äga rum som en följd av 
utredningen.  

c) Litteraturvetenskap: Ny prefekt på institutionen och informationsflödet har 
förbättrats.  

d) Historiska: Många doktorander är i slutskrivningsfasen eller utomlands och 
doktorandföreningen har därför svårt att tillsätta representanter. En 
jämställdhetsgrupp har tillsatts.   

e) Fakultetsnämnden (Hist-fil): Förslaget på utökad studieplan har godkänts. Frågan 
om 10 % handledning i tjänst för handledare blev dock bordlagd tills vidare. 
Frågan om begränsning för hur många doktorander en handledare får ha är under 
diskussion. En lucka i skarven mellan utbildningsbidrag och doktorandtjänst i 
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riktlinjerna för Föräldrapolicyn för Uppsala Universitet har uppmärksammats och 
Annika Larsson som skriver HDRs yttrande har informerats. 

f) Idéhistoria: Frågan om prolongation för Pedagogiska kursen har tagits upp och 
doktorandförening har skilda åsikter om hur det ska lösas. Man har även 
diskuterat undervisningsutrymme för doktorander i grundutbildningen, och 
utarbetat ett förslag om att man ska få hålla en föreläsning per termin om sin 
forskning. Tre nya doktorander har antagits.  

g) Filosofi: En doktorandförening håller på att bildas. Inga representanter till HDR är 
valda ännu.  

h) Nordiska språk: Seminariet med Stockholms universitet gick bra. Frågor av 
praktisk karaktär har samlats ihop och skickats till studierektorn för 
forskarutbildningen. Doktoranderna vill att utbildningsbidraget ska avskaffas, 
eller att en modell med 1 (utb.bidrag) + 3 (dokt.tjänst) år ska antas bland annat på 
grund av pensionsformer som gäller efter 3 års kalenderanställning. Med 
anledning av detta har doktorander på institutionen för Nordiska språk fått rätt att 
arbeta 110 % för att få tillgång till riktiga anställningsförhållanden.  

i) Moderna språk: FUN arbetar med individuell studieplan. Frågan om litteratur i 
undervisningen ska bekostas av undervisande doktoranders privata medel 
diskuterades, och en arbetsgrupp bestående av Carina Johansson, Henrik Berg och 
Kirsi Höglund tillsattes. Bolognagruppen rapporterade att man för nuvarande 
endast diskuterar grundutbildningen. Möjlighet till språkgranskning av 
avhandlingar på svenska då avhandlingsförfattaren inte har svenska som 
modersmål diskuterades. Institutionen har fått en ny prefekt och en ny 
ställföreträdande prefekt. Institutionen går fortfarande med minus (4 miljoner). 
Frågor om nedläggning av mindre språk diskuteras. Vetenskapsrådet har lagt fram 
förslag på samarbete mellan Uppsala och högskolor i Mälardalen. Finsk-ugriska 
avdelningen håller på att utvärderas och resultatet är gott, med undantag för 
introduktionen till forskarutbildningen som är under all kritik. Frågan om 
doktoranders anställningsformer hade kommit upp till diskussion i anslutningen 
till institutionens personalaktiviteter.  

j) Fakultetsnämnden (Språk-fak): En norm för handledning om minst 108 timmar 
per doktorand och år har antagits.   

k) Doktorandnämnden: DO informerade om förslaget på, och skrivelsen mot, 
doktoranders undervisning i grundskolan. HDRs yttrande angående 
Föräldrapolicyn efterfrågades. Doktorandnämnden arbetar med Studentkåren för 
en konferens/kampanj mot sexuella trakasserier.  

l) Biblioteksrepresentanten: HDRs representant informerade från mötet med 
Biblioteksnämnd A den 9 december 2004 angående skrivelsen om Karin 
Boyebiblioteket. Säkerhet: Det finns ett formellt förbud mot att föra in väskor och 
ytterplagg. Skåp kommer att finnas i stråket. Läsplatser: Det kommer att ställas 
fram fler bord och stolar. Bemanning: Osäkert, men viss personal kommer att 
flyttas från Carolina. Handbibliotek på institutionerna: Karin Boyebiblioteket 
avsade sig beslut om detta och skickade frågan vidare till fakultetsnämnderna. 
Förvärv: Försök till samarbete med institutionerna har gjorts. Önskan från 
Biblioteksnämnden om att närvara vid HDRs möten för information. 
Säkerhetsfrågan kommer HDR att fortsätta att arbeta för en förbättring av. 
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m) ABM: institutionsstyrelsen har dragit upp begränsningar för doktoranders 
undervisning från 20 % till 15 % samt att doktorander inte får ha något 
kursansvar.  

 
7. Skrivelsen angående postdoktorala tjänster. Förslaget diskuterades och följande 

förändringar/kompletteringar gavs: Argumenteringen bör trycka mer på att den 
postdoktorala tjänsten måste möjliggöra meritering för docentkompetensen, att 
postdoktorala tjänster därför bör vara 4 år och ge tillfälle till pedagogisk 
meritering. Arbetsgruppen fortsätter att arbeta med skrivelsen.  

 
8. Prolongation för den pedagogiska kursen. Hist-fil har ingen fakultetsövergripande 

praxis kring prolongation för den pedagogiska kursen utan det är upp till varje 
institution att besluta om man ger prolongation eller inte. Detta medför problem 
eftersom institutionerna har olika lösningar. Frågan är väckt i DN. Språk-fak har 
beslutat att man antingen ger poäng inom forskarutbildningen eller får 
prolongation. Doktoranderna strävar efter en gemensam modell.  

 
9. Diskussion av representation av doktoranderna i vicerektorsvalet. Enligt DO får 1 

doktorand sitta med i valberedningen eftersom det är ett beredande organ. HDR 
beslutade att det ska författas en principiell skrivelse till områdesnämnden 
angående att vi doktorander vill få en allmän delaktighet i sådana frågor. 

 
10. Fyllnadsval. Valberedningen ska sätta igång med arbetet inför nästa val. 

Ordföranden meddelar att han avgår 13 mars, viceordföranden kommer att träda 
in i stället under mandatperioden. Representanter valdes enligt förslag till följande 
poster: 

 
Språkvetenskapliga fakultetens IT-strategigrupp: 
Karine Åkerman Sarkisian 
Institutionen för moderna språk, Slaviska språk 
 
Spåkvetenskapliga fakultetens SALT-grupp: 
Marousia Ludwika Korolczyk 
Institutionen för moderna språk, Slaviska språk 
 
Språkvetenskapliga fakultetens Bolognagrupp: 
Kirsi Höglund 
Institutionen för moderna språk, Finsk-ugriska språk 
 
Historisk-filosofiska fakultetsnämnden, suppleant: 
Henrik Berg 
Institutionen för arkeologi och antik historia, Antikens kultur och samhällsliv 
Centrum för genusvetenskap 
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HDR:s representanter i Kulturvetenskapliga doktorandutskottet, suppleant: 
Stina Bäckström 
Filosofiska institutionen, Avdelningen för teoretisk filosofi 
 
Språkvetenskapliga fakultetens jämställdhetsgrupp: 
Sonja Entzenberg 
Institutionen för nordiska språk, Seminariet för nordisk namnforskning 

 
11. Övriga frågor. Marousia Korolczyk informerar om att språk-faks 

docentriktlinjegrupp sammanträder till ett sista möte 9 mars. Doktorander ombeds 
att inkomma med synpunkter innan dess till henne. 

 
12. Mötet avslutades. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Daniel Löwenborg (ordförande)                                Linn Areskoug (sekreterare) 
 
 
 
 
 
 
 
Carina Johansson (justeringsperson) 
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